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INTERPELACJA 
 

 

 

na podstawie art. 23 ustawy o samorządzie województwa z dnia 5 czerwca 1998 r. (t.j. 

Dz. U. z 2022 r., poz. 566) składamy interpelację w sprawie wystąpienia Marszałka 

Województwa Wielkopolskiego do przedstawicieli Rządu RP w obronie pamięci 

Zwycięskiego Powstania Wielkopolskiego 1918-1919.  
 

 

 

Obecny rząd w obszarze oświaty i polityki historycznej prowadzi bardzo szkodliwe 

działania dla podtrzymywania oraz rozwijania tożsamości narodowej. Wśród nich 

realizowana jest polityka godząca w pamięć o Powstaniu Wielkopolskim. Najpierw Minister 

Edukacji Narodowej postanowiła wykreślić z nauki historii treści o zwycięskim Powstaniu 

Wielkopolskim. Teraz Minister Aktywów Państwowych podjął decyzję o usunięciu z planu 

emisji znaczków pocztowych na 2024 rok znaczka „Narodowy Dzień Zwycięskiego 

Powstania Wielkopolskiego”. To niebywały skandal, że obecny rząd takimi działaniami 

wpisuje się w najczarniejsze lata okupacji hitlerowskiej czy sowieckiej, kiedy usuwano           

z przestrzeni publicznej i z nauki m.in. treści o zwycięstwach oręża polskiego czy 

powstaniach narodowych.  

Dla nas, dla Wielkopolan, pamięć o Powstaniu Wielkopolskim 1918-1919 ma 

ogromną wartość. Zryw powstańczy jest powodem do naszej narodowej dumy, bowiem 

okazał się zwycięski i wpłynął na przyłączenie ziem Wielkopolski do odradzającej się 

Rzeczypospolitej. W czasie rządów Prawa i Sprawiedliwości Sejm Rzeczypospolitej w 2021 

roku podjął uchwałę ustanawiającą 27 grudnia Narodowym Dniem Pamięci Zwycięskiego 

Powstania Wielkopolskiego. 

Wnioskujemy, aby Marszałek Województwa Wielkopolskiego wystąpił do Prezesa 

Rady Ministrów oraz do Ministra Aktywów Państwowych z protestem i żądaniem zmiany tej 

błędnej decyzji. Tego oczekują filateliści, regionaliści i historycy. Trzeba zatrzymać te 

szkodliwe decyzje obecnej władzy.  

 

Z wyrazami szacunku 

Adam BOGRYCEWICZ 

Marek SOWA 


